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Spørgsmål nr. 107 (Alm.del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge-

og Integrationspolitik:

”Ministeren bedes oplyse, om regeringen og/eller udlændingemyndighe-
derne fører fortrolige og hemmelige samtaler med enkelte kommu-
ner/borgmestre om at tage imod flere asylansøgere.”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Udlændingestyrelsen, der har oplyst følgende:

”Udlændingestyrelsen modtager regelmæssigt henvendelser 
vedrørende konkrete muligheder for indkvartering af asylansø-
gere.

I efteråret 2012 har Udlændingestyrelsen fået særligt mange 
henvendelser vedrørende indkvarteringsmuligheder. Årsagen 
hertil skal bl.a. ses på baggrund af Udlændingestyrelsens brev 
af 9. november 2012 til samtlige af landets kommuner, hvori 
der efterspørges ejendomme, der er egnede til indkvartering af 
asylansøgere som følge af et akut indkvarteringsbehov. Ud-
lændingestyrelsen har således været i kontakt med ca. 30 
kommuner omkring indkvartering af asylansøgere. 

På baggrund af styrelsens henvendelse har det været muligt at 
udvide indkvarteringskapaciteten på en række eksisterende 
asylcentre samt åbne et nyt center i Randers Kommune.

Udlændingestyrelsen anser det generelt for meget vigtigt og,
når det drejer sig om planmæssige forhold, nødvendigt at ind-
drage den stedlige kommune, hvis centerdrift inden for kom-
munen vurderes som en relevant mulighed.”


